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Protokół nr XXXVI/22 z sesji zdalnej Rady Powiatu Pszczyńskiego w dniu  

26 stycznia 2022 r. 

Ad. 1 Otwarcie obrad i stwierdzenie wymaganego kworum. 

Obrady XXXVI zdalnej sesji Rady Powiatu Pszczyńskiego VI kadencji otworzył 

o godz. 1300 Przewodniczący Rady Powiatu Pszczyńskiego Paweł Sadza. 

Następnie powitał wszystkich radnych (zał. nr 1 do prot. – lista obecności 

radnych) oraz Dyrektorów, Kierowników Naczelników uczestniczących w dzisiejszej 

sesji oraz wszystkich tych, którzy przysłuchują się dzisiejszym obradom. 

Następnie poinformował, iż zgodnie z par. 18 ust. 2a Statutu Powiatu obrady Rady 

są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Z kolei przebieg sesji zostanie zarejestrowany na karcie CF (compact flash), 

nagranie to stanowić będzie załącznik do protokołu. Kolejno poinformował również, 

iż obrady odbywać się będą zgodnie z klauzulą informacyjną dotyczącą obowiązku 

informacyjnego RODO w sprawie nagrywania przebiegu sesji Rady Powiatu 

Pszczyńskiego. Kolejno poprosił radnych o potwierdzenie swojej obecności 

na oprogramowaniu Esesja. Następnie przekazał, że ustawowy skład Rady wynosi 

23 radnych i na podstawie potwierdzeń uczestnictwa, w sesji zdalnej uczestniczy 

21 radnych. 

Obecni w chwili rozpoczęcia obrad: 

1. Andrzej Babiński 

2. Barbara Bandoła 

3. Roman Bańczyk 

4. Bogumiła Boba 

5. Damian Cieszewski 

6. Helena Gąska 

7. Zdzisław Goik 

8. Zdzisław Grygier 

9. Danuta Kocurek 

10. Wojciech Lala 

11. Waldemar Lipus 

12. Marek Lucjan 

13. Aleksander Malcher 

14. Janusz Orlik 

15. Michał Pudełko 

16. Stefan Ryt 
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17. Paweł Sadza 

18. Jerzy Sodzawiczny 

19. Krzysztof Spyra 

20. Krystian Szostak 

21. Marian Szwarc 

22. Grzegorz Wanot 

23. Alojzy Wojciech 

Następnie prowadzący obrady przekazał, że liczba ta stanowi kworum, co umożliwia 

podejmowanie prawomocnych uchwał. Podał, że wszyscy radni otrzymali porządek 

obrad (zał. nr 2 do prot.), w związku z tym zapytał, czy ktoś z radnych, bądź 

Zarządu zgłasza konieczność jego uzupełnienia?  

Podczas obrad do posiedzenia zdalnego dołączyli radna Bogumiła Maria Boba 

oraz radny Krzysztof Spyra, w związku z czym obecnych było 23 radnych. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady poprosił 

o wprowadzenie do porządku obrad dodatkowego projektu uchwały w sprawie 

zmiany Uchwały Nr XXXIV/309/21 Rady Powiatu Pszczyńskiego z dnia 

24 listopada 2021 r. w sprawie ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów 

podróży służbowych radnego Rady Powiatu Pszczyńskiego (Druk Nr 4). 

Poinformował, że w dniu 25 stycznia br. wpłynęło, do Biura Rady Powiatu z Wydziału 

Nadzoru Prawnego Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego w Katowicach, zawiadomienie 

o wszczęciu postępowania nadzorczego w sprawie stwierdzenia nieważności 

wspomnianej przez niego przed momentem uchwały, tj. w sprawie ustalenia 

wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych radnego Rady Powiatu 

Pszczyńskiego. Dodał, że Rada Powiatu ma czas do jutra, aby uniknąć uchylenia 

uchwały, zatem zaproponował podjęcie uchwały zmieniającej dotychczasowe zapisy, 

w sposób zgodny z oczekiwaniami Wydziału Nadzoru Prawnego Śląskiego Urzędu 

Wojewódzkiego w Katowicach. Przekazał, że będzie to uchwała zmieniająca uchwałę 

podjętą w listopadzie 2021 r. Poinformował, że zmiany polegać będą na tym, że: 

- w § 1 ust. 2 uchwały kwoty diet wyrażone zostaną w złotych polskich, 

- w § 1 uchyla się ust. 3, 

- w § 3 uchyla się ust. 1, 
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- § 4 ust. 1 uchwały otrzymuje brzmienie z odwołaniem do  rozporządzenia Ministra 

Spraw Wewnętrznych i Administracji z dnia 31 lipca 2000 r. w sprawie sposobu 

ustalania należności z tytułu zwrotu kosztów podróży służbowych radnych powiatu. 

(Dz. U. Nr 66, poz. 799, z późn. zm.). 

Kolejno przekazał, że z uwagi na to, że taka konieczność nastąpiła i wczoraj 

rozpoczęto postępowanie u Wojewody Śląskiego składa wniosek o uzupełnienie 

porządku obrad poprzez dodanie w pkt 4 ppkt 4, tj. projektu uchwały w sprawie 

zmiany Uchwały Nr XXXIV/309/21 Rady Powiatu Pszczyńskiego z dnia 

24 listopada 2021 r. w sprawie ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów 

podróży służbowych radnego Rady Powiatu Pszczyńskiego (Druk Nr 4). 

Kolejno zapytał, czy ktoś z radnych chciałby jeszcze zabrać głos, wobec ich braku, 

zarządził 5 –minutową przerwę w obradach, ze względu na konieczność uzupełnienia 

porządku obrad w systemie Esesja.  

Po wznowieniu obrad Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie imienne  

wniosek o uzupełnienie porządku obrad poprzez dodanie w pkt 4 ppkt 4,  

tj. projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIV/309/21 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego z dnia 24 listopada 2021 r. w sprawie ustalenia wysokości diet  

oraz zwrotu kosztów podróży służbowych radnego Rady Powiatu 

Pszczyńskiego (Druk Nr 4). Z uwagi na problemy techniczne z oprogramowaniem 

Esesja i uwagi zgłaszane przez radnych, w związku z niemożliwością oddania głosu, 

zarządził 3 – minutową przerwę w obradach, prosząc radnych o ponowne 

uruchomienie systemu, celem możliwości powtórnego oddania głosu, bez 

reasumpcji, bowiem nie zostało ono zapisane na oprogramowaniu Esesja.  

Po wznowieniu obrad Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie imienne  

wniosek o uzupełnienie porządku obrad poprzez dodanie w pkt 4 ppkt 4,  

tj. projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIV/309/21 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego z dnia 24 listopada 2021 r. w sprawie ustalenia wysokości diet  

oraz zwrotu kosztów podróży służbowych radnego Rady Powiatu 

Pszczyńskiego (Druk Nr 4) (podczas głosowania zdalnego obecnych było 

23 radnych, jedna osoba nie brała udziału w głosowaniu) (zał. nr 3 do prot.). 

Głosowanie: 

za - 22 głosy 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 
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Przewodniczący Rady stwierdził, że w wyniku głosowania, porządek obrad został 

uzupełniony o dodatkowy projekt uchwały.  

Kolejno Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie imienne przyjęcie porządku 

obrad ze zmianą (podczas głosowania zdalnego obecnych było 23 radnych,  

jedna osoba nie brała udziału w głosowaniu) (zał. nr 4 do prot.). 

Głosowanie: 

za - 22 głosy 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że w wyniku głosowania, porządek obrad został 

przyjęty przez Wysoką Radę pozytywnie jednogłośnie.  

Ad. 2 Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 15 grudnia 2021 r. 

Prowadzący obrady przystąpił do realizacji punktu 2 porządku obrad, tj. przyjęcia 

protokołu z XXXV sesji Rady z dnia 15 grudnia 2021 r. Poinformował, że do dnia 

dzisiejszej sesji, nikt z radnych nie złożył wniosku o dokonanie zmian w zapisie 

protokołu wyłożonym do wglądu. W związku z powyższym zapytał radnych, czy ktoś 

chciałby, to uczynić w dniu dzisiejszym? Przypomniał, że zgodnie z par. 11, ust.1a 

Statutu Powiatu głosowania jawne na sesjach Rady odbywają się za pomocą 

urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań 

radnych, czyli za pomocą tabletów. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, poddał pod głosowanie imienne, projekt 

protokołu z XXXV sesji Rady Powiatu (podczas głosowania zdalnego obecnych  

było 23 radnych) (zał. nr 5 do prot.). 

Głosowanie: 

za - 23 głosy 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że w wyniku głosowania, powyższy protokół został 

przyjęty pozytywnie jednogłośnie przez Wysoką Radę. 

Ad. 3 Sprawozdanie Starosty z pracy Zarządu w okresie międzysesyjnym. 
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Przewodniczący Rady poinformował, że punkt 3 porządku obrad dotyczy 

sprawozdania  Starosty z pracy Zarządu w okresie międzysesyjnym, po czym 

poprosił p. Starostę o jego przedstawienie. 

Starosta Pszczyński Barbara Bandoła przedstawiła sprawozdanie z pracy Zarządu 

Powiatu Pszczyńskiego w okresie od dnia 15 grudnia 2021 r. do dnia 

25 stycznia 2022 r. (zał. nr 6 do prot.). Poza treścią sprawozdania dodała, 

że zgodnie z przyjętym zwyczajem na oprogramowaniu Esesja wraz z materiałami 

dołączona została informacja o kształtowaniu się sytuacji na rynku pracy w Powiecie 

Pszczyńskim. Przekazała, że zestawione zostały tam dane ze stycznia br. 

w porównaniu ze styczniem 2020 r. i 2021 r. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma jakieś pytania do 

przedmiotowego sprawozdania? 

Radny Alojzy Wojciech przekazał, że ma do p. Starosty trzy sprawy. W pierwszej 

kolejności podziękował Zarządowi Powiatu oraz pracownikom Starostwa  

za zaangażowanie Powiatu w rządowy program „Za życiem”. Poinformował, że grupa 

dzieci, która została objęta programem, tj. jak przekazała p. Starosta w liczbie  

386 osób i ilość środków, jakie zostały wykorzystane, tj. prawie 1 700 000 zł, musi 

budzić podziw, dlatego bardzo dobrze, że Zarząd Powiatu również planuje 

podejmowanie tego typu działań na kolejne lata. Kolejno podziękował Zarządowi 

Powiatu, że po raz drugi w programie pomocy dla samorządów „Polski Ład” umieścił 

remont drogi w Gminie Miedźna, tj. ul. Miodowej we Frydku i ul. Wiejskiej w Miedźnej.  

Dodał, że z wypowiedzi p. Starosty rozumie, iż całość prac nie została podzielona 

na etapy, jak proponował w swoim czasie, choć nie mówi, że to źle i rozumie, 

iż do realizacji pokazana została cała droga. Z uwagi na powyższe, w związku 

z ewidentnym podniesieniem kosztów zapytał, czy zmieniła się, w jakiś sposób 

wartość kosztorysowa tego zadania? Kolejno przekazał, że p. Starosta 

w sprawozdaniu wspomniała o przygotowanym przez Zarząd Powiatu planie 

gospodarowania zasobem nieruchomości Powiatu Pszczyńskiego na lata 2022-2024. 

Przekazał, że z uwagi na to, że w zakresie działalności Komisji Gospodarki, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska, zgodnie z przyjętą w listopadzie 2018 r. uchwałą 

powołującą Komisję i § 3 w zadaniach Komisji znajduje się punkt dot. zajmowania się 

problemem nieruchomości. W związku z powyższym zwrócił się do Zarządu Powiatu 

z prośbą o przekazanie do wiadomości członkom Komisji Gospodarki (…) 

ww. planu. Przekazał, że chodzi o to, aby Komisja mogła poznać w szczegółach, 
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jakie zamierzenia ma Zarząd Powiatu, jeśli chodzi o wykorzystanie nieruchomości 

powiatowych na najbliższe lata. 

P. Starosta przekazała, że programy, które wymienił przedmówca są bardzo wysoko 

oceniane przez Zarząd Powiatu i chce je kontynuować. Odnośnie do programów 

drogowych i zgłoszenia ul. Miodowej oraz ul. Wiejskiej przekazała, że opcja dzielenia 

zadania, bądź zgłoszenia w całości uzgadniana była po raz kolejny z p. Janem 

Słoninką Wójtem Gminy Miedźna i na jego prośbę, w taki właśnie sposób zostało, 

to zrobione. Dodała, że cena nie wzrosła i we wnioskach kwota nie zmienia się. 

Przekazała, że kwota raz jeszcze analizowana była przez Powiatowy Zarząd Dróg 

w Pszczynie. Poinformowała, że Zarząd Powiatu będzie zabiegać o to, aby uzyskać 

środki i dobrze, gdyby przygotowane projekty mogły być realizowane i jest, to 

w zasadzie jedyna taka możliwość, aby uczynić, to ze środków zewnętrznych, 

które stanowią bardzo duży procent dofinansowania. Jeśli chodzi o plan 

wykorzystania zasobu nieruchomości przekazała, że oczywiście dokument zostanie 

przekazany Komisji. Dodała, że poprosi p. Marię Charnas Kierownika Referatu 

Gospodarki Nieruchomościami, aby zgłosiła się do Przewodniczącego Komisji o jej 

zaproszenie na posiedzenie, celem przedstawienia kontekstu przygotowywania 

dokumentu, który jest bardzo obszerny, bowiem dot. każdej nieruchomości i każdej 

nawet najmniejszej działki. Poinformowała, że Wydział Geodezji, Kartografii 

i Gospodarki Nieruchomościami wykonał bardzo dużą pracę. Dodała, że Komisja 

zapewne będzie mogła dopytać p. Kierownik, jak powstawał ww. dokument, 

zapoznać się z nim, czy zgłosić uwagi, bowiem oczywiście dokument może być 

korygowany. 

Wobec braku dalszych chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Rady, 

zamknął ten punkt porządku obrad. 

Ad. 4 Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał. 

Przewodniczący Rady przekazał, że punkt czwarty porządku obrad dotyczy 

rozpatrzenia projektów uchwał Rady Powiatu oraz ich podjęcia. 

Ad. 4.1) 

Prowadzący obrady przekazał, iż pierwszy projekt uchwały dotyczy  

zmiany Uchwały Nr XXXV/315/21 Rady Powiatu Pszczyńskiego z dnia  

15 grudnia 2021 r. w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie powiatu pszczyńskiego na rok 2022, po czym 

poprosił o przedstawienie opinii przez jedną Komisję stałą Rady Powiatu. 
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Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Pudełko odczytał pozytywną 

opinię Komisji z dnia 24 stycznia 2022 r. (zał. nr 7 do prot.). 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, wobec 

braku chętnych do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie  

zmiany Uchwały Nr XXXV/315/21 Rady Powiatu Pszczyńskiego z dnia  

15 grudnia 2021 r. w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie powiatu pszczyńskiego na rok 2022 i poddał go 

pod głosowanie imienne (podczas głosowania zdalnego obecnych było 23 

radnych) (zał. nr 8 do prot.). 

Głosowanie: 

za - 22 głosy 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 1 głos 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała Nr XXXVI/319/22 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXV/315/21 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego z dnia 15 grudnia 2021 r. w sprawie ustalenia rozkładu godzin 

pracy aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu pszczyńskiego na rok 2022,  

została przyjęta pozytywnie większością głosów przez Radę Powiatu (zał. nr 9 

do prot.). 

Ad. 4.2) 

Prowadzący obrady przekazał, iż kolejny projekt uchwały dotyczy określenia zadań, 

na  które przeznacza się w 2022 roku środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, po czym poprosił o przedstawienie opinii 

przez dwie Komisje Stałe Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Finansów Waldemar Lipus odczytał pozytywną opinię 

Komisji z dnia 20 stycznia 2022 r. (zał. nr 10 do prot.). 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Pudełko odczytał pozytywną 

opinię Komisji z dnia 24 stycznia 2022 r. (zał. nr 7 do prot.). 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, wobec 

braku chętnych do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie określenia 

zadań, na które przeznacza się w 2022 roku środki Państwowego Funduszu 



8 

 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych i poddał go pod głosowanie imienne 

(podczas głosowania zdalnego obecnych było 23 radnych) (zał. nr 11 do prot.). 

Głosowanie: 

za - 23 głosy 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr XXXVI/320/22 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się w 2022 roku 

środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, została 

przyjęta pozytywnie jednogłośnie przez Radę Powiatu (zał. nr 12 do prot.). 

Ad. 4.3) 

Prowadzący obrady przekazał, iż kolejny projekt uchwały dotyczy przekazania 

środków finansowych dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej 

w Pszczynie z przeznaczeniem na realizację zadania pn. „Dofinansowanie 

zakupu samochodu pożarniczego dla KP PSP Pszczyna”, po czym poprosił 

o przedstawienie opinii przez dwie Komisje Stałe Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Finansów Waldemar Lipus odczytał pozytywną opinię 

Komisji z dnia 20 stycznia 2022 r. (zał. nr 10 do prot.). 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Pudełko odczytał pozytywną 

opinię Komisji z dnia 24 stycznia 2022 r. (zał. nr 7 do prot.). 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, wobec 

braku chętnych do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie przekazania 

środków finansowych dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej 

w Pszczynie z przeznaczeniem na realizację zadania pn. „Dofinansowanie 

zakupu samochodu pożarniczego dla KP PSP Pszczyna” i poddał go pod 

głosowanie imienne (podczas głosowania zdalnego obecnych było 23 radnych) 

(zał. nr 13 do prot.). 

Głosowanie: 

za - 22 głosy 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 1 głos 
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Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr XXXVI/321/22 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy 

Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Pszczynie z przeznaczeniem  

na realizację zadania pn. „Dofinansowanie zakupu samochodu pożarniczego  

dla KP PSP Pszczyna”, została przyjęta pozytywnie większością głosów przez Radę 

Powiatu (zał. nr 14 do prot.). 

Ad. 4.4) 

Prowadzący obrady przekazał, iż ostatni projekt uchwały, wprowadzony na 

dzisiejszej sesji, dotyczy zmiany Uchwały Nr XXXIV/309/21 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego z dnia 24 listopada 2021 r. w sprawie ustalenia wysokości diet 

oraz zwrotu kosztów podróży służbowych radnego Rady Powiatu 

Pszczyńskiego, po czym otworzył dyskusję nad projektem uchwały, wobec braku 

chętnych do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie 

imienne (podczas głosowania zdalnego obecnych było 23 radnych) (zał. nr 15 

do prot.). 

Głosowanie: 

za - 23 głosy 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała Nr XXXVI/322/22 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIV/309/21 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego z dnia 24 listopada 2021 r. w sprawie ustalenia wysokości diet  

oraz zwrotu kosztów podróży służbowych radnego Rady Powiatu 

Pszczyńskiego, została przyjęta pozytywnie jednogłośnie przez Radę Powiatu 

(zał. nr 16 do prot.). 

Ad. 5 Sprawozdania z działalności Komisji za 2021 rok. 

Przewodniczący Rady przekazał, że piąty punkt porządku obrad, to sprawozdania 

z działalności Komisji Rady za 2021 rok. Następnie poprosił o przedstawienie 

sprawozdania Komisji Finansów przez jej Przewodniczącego Waldemara Lipusa. 

Przewodniczący Komisji Finansów przedstawił sprawozdanie, zgodnie 

z załącznikiem nr 17 do protokołu. 
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Kolejno Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie sprawozdania  

Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska przez jej Przewodniczącego 

Zdzisława Grygiera. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska przedstawił 

sprawozdanie, zgodnie z załącznikiem nr 18 do protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie sprawozdania Komisji 

Spraw Społecznych przez jej Przewodniczącego Michała Pudełko. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych przedstawił sprawozdanie, zgodnie 

z załącznikiem nr 19 do protokołu. 

Kolejno Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie sprawozdania Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji przez jej Przewodniczącego Zdzisława Goika. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawił sprawozdanie, 

zgodnie z załącznikiem nr 20 do protokołu. 

Przewodniczący Rady podziękował radnym za pracę w poszczególnych Komisjach 

Rady. 

Ad. 6 Sprawozdanie z realizacji rocznego Planu Kontroli Komisji Rewizyjnej  

w 2021 roku. 

W tym punkcie porządku obrad Przewodniczący Rady poprosił p. Romana Bańczyka 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o jego przedstawienie.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił sprawozdanie z realizacji rocznego 

Planu Kontroli Komisji Rewizyjnej w 2021 roku, zgodnie z załącznikiem nr 21  

do protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy ma ktoś jakieś zapytania 

do przedstawionego sprawozdania? 

Radny Alojzy Wojciech przekazał, że ma pytanie, a właściwie prośbę 

do Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. Poinformował, że czytając opinię 

Regionalnej Izby Obrachunkowej z listopada 2021 r., która pozytywnie ocenia projekt 

budżetu, przeczytał również zastrzeżenia, które Regionalna Izba Obrachunkowa 

wnosi do zapisów Wieloletniej Prognozy Finansowej. Przekazał, że kontrolerzy 

Regionalnej Izby Obrachunkowej zwracają się do organów Powiatu, a Rada Powiatu 
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jest takowym, aby przeanalizować zapisy związane z prognozą nadwyżki budżetowej 

w latach 2023-2029. Zwrócił uwagę, że kontrolerzy uważają, że nasz optymizm,  

co do wspomnianej nadwyżki, zakładając również, że na rok 2022 zaplanowany 

został deficyt budżetowy, jest nieco na wyrost. Kolejno poprosił, aby dobrze jego 

zrozumieć, że nie jest, to żadna złośliwość w stosunku do Komisji, czy Zarządu 

Powiatu, tylko z doświadczenia mówi, że jak w przeciągu kadencji przyjdzie czas, 

w którym Regionalna Izba Obrachunkowa zechce przeprowadzić kompleksową 

kontrolę wydatkowania naszych finansów, to zwykle i słusznie rozpoczyna od tego, 

co nam sama kazała poprawić, bądź przeanalizować. W związku z powyższym 

zaproponował Komisji Rewizyjnej, jeśli może w ogóle, to robić, aby zechciała, choć 

może już to zrobiła, spotkać się z p. Skarbnikiem, który z całą pewnością wyjaśni, 

dlaczego są takie, a nie inne zapisy przy Wieloletniej Prognozie Finansowej 

i w dokumentach będzie ślad, że nikt nad zastrzeżeniami RIO, nie przeszedł 

obojętnie do porządku dziennego, że zostały poważnie potraktowane, zostały 

zapisane i zgadzamy się z nimi lub nie, bo takie mamy prawo. Poinformował, że jest 

to jego spostrzeżenie, stąd poprosił, aby nikt jego wypowiedzi nie traktował w formie 

jakiejkolwiek, nawet najmniejszej złośliwości. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przekazał, że Komisja pochyli się nad tym 

tematem. 

Wobec braku dalszych chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Rady, zamknął 

ten punkt porządku obrad. 

Ad. 7 Odpowiedzi na interpelacje. 

Przewodniczący Rady przekazał, że siódmy punkt porządku obrad dotyczy 

odpowiedzi na interpelacje. Poinformował, że na ostatniej sesji została złożona jedna 

interpelacja przez radnego Mariana Szwarca. W związku z powyższym zapytał, 

czy otrzymana odpowiedź wymaga doprecyzowania? 

Radny Marian Szwarc przekazał, że nie jest w pełni usatysfakcjonowany.  

Kolejno podziękował Zarządowi Powiatu za przekazanie jego interpelacji Zarządowi 

Dróg Wojewódzkich, niemniej jednak, czeka na odpowiedź i liczy na pozytywne 

uwzględnienie jego prośby zawartej w interpelacji. Podziękował za już, ale czeka 

na zamknięcie jego pytania przez zainteresowanego, czyli Zarząd Dróg 

Wojewódzkich.  
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Przewodniczący Rady przekazał, że liczy na to, że Zarząd Dróg Wojewódzkich nie 

będzie zamykał pytania, tylko pozostawi kwestię otwartą i domontuje kilka opraw,  

o które prosił przedmówca. 

Radny Marian Szwarc przekazał, że dwie oprawy nie stanowią majątku, stąd wyraził 

nadzieję na pozytywne zaopiniowanie jego interpelacji. 

Wobec braku dalszych chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Rady, 

zamknął ten punkt porządku obrad. 

Ad. 8 Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady poinformował, że ten punkt porządku obrad dotyczy składania 

interpelacji i zapytań przez radnych. Przypomniał, że zgodnie z par. 20 ust. 4 Statutu 

Powiatu interpelacje i zapytania składane są na piśmie do Przewodniczącego Rady,  

który przekazuje je niezwłocznie Staroście. Starosta, lub osoba przez niego 

wyznaczona, jest zobowiązana udzielić odpowiedzi na piśmie nie później niż 

w terminie 14 dni od dnia otrzymania interpelacji lub zapytania. W obecnej sytuacji, 

po zgłoszeniu na dzisiejszej sesji interpelacji, bądź zapytania, proszę 

o ich niezwłoczne przesłanie drogą elektroniczną do Biura Rady Powiatu. 

Wobec powyższego zapytał, czy ktoś z radnych wyraża chęć na ich złożenie? 

Radny Alojzy Wojciech złożył interpelację w sprawie budowy na drodze powiatowej  

nr 933 w Gminie Miedźna, w Sołectwach Miedźna i Frydek, na przejściach dla 

pieszych wzbudzanej sygnalizacji świetlnej (załącznik nr 22 do protokołu). Dodał, 

że przejścia zlokalizowane są w bezpośrednim sąsiedztwie szkół, przedszkoli, 

kościołów, cmentarzy, parkingów, boiska sportowego w Miedźnej i sklepu we Frydku. 

Zwrócił uwagę, że stanowią one jedne z najbardziej ruchliwych, a zarazem 

niebezpiecznych przejść przez bardzo ruchliwą drogę nr 933. Dodał, że podobne 

zagrożenia czyhają również na dzieci i młodzież, szczególnie z Liceum 

Ogólnokształcącego w Gilowicach oraz dorosłych na skrzyżowaniu w Sołectwie 

Gilowice. Z uwagi na powyższe zawnioskował do Zarządu Powiatu Pszczyńskiego 

o próbę kompleksowego rozwiązania problemu, co jego zdaniem powinno owocować 

obniżeniem kosztów projektowania, jak i realizacji. Jego zdaniem występując 

wspólnie z Gminą Miedźna o pomoc finansową do Rządowego Funduszu Rozwoju 

Dróg, tak jak miało to miejsce przy przebudowie przejścia w Woli, które zostało 

świetnie wykonane, projekt miałby realne szanse na dofinansowanie w wysokim 

zakresie. 
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Przewodniczący Rady przekazał, że chciałby dopytać, bowiem na początku 

interpelacji przedmówcy pojawiła się informacja, że droga 933 miałaby być drogą 

powiatową. W związku z powyższym zapytał przedmówcę, czy dobrze jego 

zrozumiał? 

Radny Alojzy Wojciech przekazał, że Przewodniczący Rady dobrze zrozumiał.  

Kolejno zapytał, czy źle zapisał? 

Przewodniczący Rady przekazał, że numeracja drogi się zgadza, tylko ma 

wątpliwość, czy dobrze usłyszał, bowiem jest to droga wojewódzka.  

Radny Alojzy Wojciech przekazał, że 933 jest drogą wojewódzką, a osobiście mówił  

o powiatowej nr 4133. 

Radny Zdzisław Grygier przekazał, że jego interpelacja dot. również drogi 

wojewódzkiej nr 933, skierowana jest do Zarządu Dróg Wojewódzkich i Zarządu 

Powiatu Pszczyńskiego, a dotyczy skrzyżowania, na którym poprzeczne drogi, 

tj. ul. Kopernika oraz ul. Sznelowiec łączą się z drogą wojewódzką. Dodał, że jego 

interpelacja dotyczy budowy ronda na skrzyżowaniu ul. Bielskiej (DW 933) 

z ul. Kopernika oraz Sznelowiec w Pszczynie lub innej zmiany organizacji ruchu, 

zwiększającego bezpieczeństwo uczestników ruchu drogowego ww. skrzyżowania 

(załącznik nr 23 do protokołu). Poinformował, że zapewne większość radnych 

jeździ ul. Kopernika, która jest główną ulicą prowadzącą od sklepu „Kaufland” przez 

całą Pszczynę i można nią dojechać do ul. Bielskiej, gdzie przejazd w lewo 

lub na wprost, a także z ul. Sznelowiec w lewo, związany jest ze sporym 

niebezpieczeństwem. Przekazał, że po wykonanym remoncie DW 933 Pszczyna – 

Pawłowice zwiększył się tam znacznie ruch, tzn. wrócił do poprzedniego stanu  

i jest tam spory problem. Wyjaśnił, że sprawdzał u Komendanta Powiatowego Policji,  

że na tym odcinku miały miejsce stłuczki samochodów, bowiem skrzyżowanie  

nie jest w taki sposób ułożone, że drogi są tam równoległe, tylko ul. Kopernika  

z ul. Sznelowiec są przesunięte o 11 m, stąd jest tam ciągle dostrzegana 

ekwilibrystyka kierowców, co stanowi spore zagrożenie. Przekazał, że jeśli 

to możliwe, prosi o przekazanie interpelacji do Zarządu Dróg Wojewódzkich 

i ewentualnie jakąś reakcję. Dodał, że są to zgłoszenia mieszkańców, z którymi 

rozmawiał. Przekazał, że wielu mieszkańców z ul. Kopernika od skrzyżowania 

z ul. Bogedaina zmuszonych jest jechać tą drogą z uwagi na to, że jest droga 

jednokierunkowa. Przekazał, że dojazd do tego skrzyżowania jest potrzebny. 

Dodał, że być może wystarczy, w jakiś sposób zmienić organizację ruchu, natomiast 
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problem jest i warto jest się temu przyjrzeć. Kolejno podziękował Zarządowi Powiatu 

za umieszczenie w drugim etapie naboru Rządowego Funduszu „Polski Ład” ul. Jana 

Pawła II w Jankowicach i Studzienicach. Wyraził nadzieję, że problemy 

z projektowaniem ulicy dojdą wreszcie do szczęśliwego finału i zostanie 

wyremontowana. Kolejno odnośnie punktu pierwszego porządku obrad, a mianowicie 

wniosku o wprowadzenie dodatkowego projektu uchwały zapytał Przewodniczącego 

Rady, czy nie można ewentualnie wprowadzać wcześniej dodatkowych projektów 

uchwał, aby nie robić przerwy? Przekazał, że skoro wiadomo jest, że dany projekt 

należy szybko wprowadzić, bądź są jakieś nowelizacje, to może można byłoby już, 

to wprowadzić w punkcie pierwszym, co nie przekreślałoby powodu, aby zagłosować 

bez wprowadzania 5-cio minutowej przerwy w obradach. 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że oprogramowanie Esesja, jest oprogramowaniem,  

które obejmuje tylko treść merytoryczną całej sesji, a zatem jeśli pojawia się 

jakiśkolwiek projekt uchwały przed jakimikolwiek spotkaniami radnych, wymaga 

normalnej procedury przegłosowania. Dodał, że po wniosku, projekt uchwały musi 

zostać przegłosowany i umieszczony na oprogramowaniu Esesja, dopiero wtedy 

można go głosować. Zwrócił uwagę, że nie ma możliwości, aby bez konsultacji 

z Radą, czy bez podjęcia wspólnych decyzji, wprowadzić do oprogramowania 

dodatkowy projekt uchwały. Poinformował, że ubolewa nad tym, że stało się, 

to w takim dosyć dużym tempie, bowiem dotychczas wszyscy starali się, 

aby przynajmniej na 2-3 dni przed sesją poinformować radnych, choćby 

na Komisjach o planowanych do wprowadzenia projektach uchwał. Przekazał, 

że temat związany z Nadzorem Prawnym Wojewody Śląskiego, był tematem, który 

ukazał się dopiero wczoraj. Poprosił o zrozumienie, ale celem było wyeliminowanie 

jakichkolwiek błędów prawnych, jeśli chodzi o podjęte uchwały. Dodał, że będzie 

jednak o tym pamiętać, aby jak najwcześniej przedstawiać uchwały, natomiast 

nie wszystkie sytuacje są zależne od nas. Kolejno wobec braku dalszych chętnych 

do zabrania głosu, zamknął ten punkt porządku obrad. 

Ad. 9 Wnioski i oświadczenia radnych. 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt dziewiąty dotyczy składania wniosków  

i oświadczeń radnych, po czym zapytał, kto z radnych zgłasza jakieś wnioski,  

czy oświadczenia? 
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Radny Alojzy Wojciech przekazał, że zbliżamy się powoli do końca sesji i myśli,  

że Przewodniczący Rady zgodzi się z nim, że przyzwoitość i wdzięczność karze,  

aby na chwileczkę zatrzymać się i wrócić pamięcią do p. Marii Kryut. 

Przewodniczący Rady przekazał, że oczywiście ma to przygotowane, ale chciał, 

to uczynić na końcu sesji. 

Radny Alojzy Wojciech przekazał, że wobec tego nie miesza, ale chciałby ze swojej 

strony, w obecności całej Rady Powiatu jeszcze raz jej za wszystko serdecznie 

podziękować. 

Przewodniczący Rady przekazał, że jak najbardziej jest to przewidziane 

w dzisiejszym porządku obrad. Wobec braku dalszych chętnych do zabrania głosu, 

zamknął ten punkt porządku obrad. 

Ad. 10 Informacje bieżące. 

W sprawach bieżących Przewodniczący Rady poinformował, że na oprogramowaniu 

Esesja w informatorze dla radnych umieszczone zostały m.in.: korespondencja 

pomiędzy Burmistrzem Pszczyny a Starostą Pszczyńskim nt. interpelacji radnych 

Rady Miejskiej dot. budynku "Palais", Sprawozdanie z działalności Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu Pszczyńskiego za 2021 r., które zostało przyjęte 

do wiadomości przez członków Komisji Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 

24 stycznia br. Kolejno poinformował, że kolejna sesja odbędzie się w dniu 

9 lutego 2022 r. o godz. 1300, na dzień dzisiejszy w sposób zdalny. Dodał, że sesja 

odbędzie się wcześniej z dwóch powodów, mianowicie pierwszym z nich jest 

konieczność przygotowania przez Zarząd Powiatu stosownych wniosków 

do wspomnianych na początku sesji w sprawozdaniu p. Starosty programów 

związanych z „Polskim Ładem”, z „PGR”, zaś drugim termin ferii przypadających 

w tym roku w Województwie Śląskim na dwa drugie tygodnie lutego i wie, że część 

radnych wybiera się na jakiekolwiek wyjazdy, jeśli oczywiście pandemia nie 

pokrzyżuje planów. Kolejno przekazał, że chciałaby wspomnieć o osobie bardzo 

szczególnej dla wszystkich, a szczególnie dla radnych, którzy mieli przyjemność 

i okazję pracować z p. Marią Kryut, w tym radny Alojzy Wojciech. Przekazał, 

że p. Marysia już niestety patrzy na nas z góry, choć może stety, ale niestety nie jest 

na tym świecie z nami. Dodał, że przez ostatnie lata zmagała się z chorobą, ale 

zawsze była godną, pełną chęci do pomocy drugiemu człowiekowi osobą i taką ją 

wszyscy zapamiętamy. Przekazał, że wielu z nas swoim życiem pokazywała, jak 

można funkcjonować w samorządzie, odchodząc od sporów, będąc człowiekiem 
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koncyliacji, chętnym do łączenia ludzi, a nie ich dzielenia. Dodał, że taką p. Marię 

wszyscy samorządowcy, którzy ją znali zapamiętają. Kończąc przekazał, 

aby wszyscy byli zdrowi i pamiętali o tym, że dzień dzisiejszy jest nam zadany, 

żywiąc nadzieję, że będzie dane w końcu spotkać się twarzą w twarz i uścisnąć sobie 

ręce. Poprosił, aby pamiętać, że dziś jesteśmy, a już jutro może nas nie być na tym 

świecie. Następnie życzył wszystkim wraz z rodzinami zdrowia. 

Ad. 11 Zamknięcie obrad XXXVI sesji Rady Powiatu Pszczyńskiego. 

Po wyczerpaniu porządku obrad, Przewodniczący Rady zamknął obrady XXXVI sesji 

Rady Powiatu Pszczyńskiego VI kadencji o godz. 1428, wypowiadając stosowną 

formułę. 

Przebieg sesji został zarejestrowany na karcie CF, nagranie stanowi załącznik nr 24 

do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pszczyńskiego 

Paweł Sadza 

Protokołowała: Aleksandra Folek-Krupnik 


